
رقابت های هفته 
 دنيا حيدري
    گزارش

نهم لی�گ برتر 
عصر ديروز در 
حال�ي آغ�از ش�د ک�ه طب�ق برنامه ري�زي 
منحصر به فرد سازمان لیگ عصر سه شنبه دو 
تیم س�ايپا و صنعت نفت در اولی�ن بازي اين 
هفته به تساوي يک - يک رسیدند. بازي دو 
تیم ماشین سازي و سپاهان از هفته دهم هم با 

تساوي 3 - 3 به پايان رسید!
عصر ديروز از هفته نهم مسابقات سه بازي برگزار 
شد که در مهم ترين ديدار در سيرجان گل گهر 
صدرنش��ين به مصاف اس��تقلال رفت، ديداري 
پربرخورد و پرحادثه که هم پنالتي داشت و هم 
اخطار و در نهايت نيز با برتري 2 بر يک استقلال 

به پايان رسيد. 
استقلال بازي را با ضرباهنگ هجومي آغاز کرد 
و همين باعث شد گل گهر و امير قلعه نويي کاملًا 
غافلگير شوند. در دقيقه ششم بازي اشتباه عليرضا 
حقيقي اس��تقلال را خيلي زود صاحب گل کرد. 
حقيقي در مص��اف تک  به تک با مطهري مرتکب 
پنالتي ش��د تا وريا غفوري آن را به گل اول بازي 
تبديل کند. هشت دقيقه بعد اين بار مهدي قائدي 
با يک کنترل خوب در جمع مدافعان س��ردرگم 
گل گهر و يک ضربه دقيق، استقلال را 2 بر صفر 
پيش انداخت. اما گويا غافلگيري س��يرجاني ها 
پاياني نداشت، دقيقه 28 حقيقي دوباره اشتباه 
کرد و بار ديگر پنالتي داد، اين بار روي غفوري، اما 
کاپيتان استقلال فرصت سه گله شدن تيمش را 

به بيرون زد تا نتيجه همان 2 بر صفر باقي بماند.
استقلال در نيمه دوم هم بهتر از گل گهر ظاهر شد 
و با اينکه سيرجاني ها در چند نوبت خطرناک نشان 
دادند، اما درخش��ش مظاه��ري و عملکرد خوب 
مدافعان اس��تقلال آنها را تا دقيق��ه 76 از گلزني 
محروم کرد تا اينکه در اين دقيقه خطاي دانشگر 
در محوطه جريمه يک پنالتي تقديم آنها کرد که 
احمدرضا زنده رود با به ثمر رساندن آن اختلاف را 
به حداقل رس��اند. هرچند که اين گل حتي براي 
تساوي هم کافي نبود تا استقلال با اين پيروزي به 

صدر جدول برسد و با روحيه آماده دربي شود.
در ديگر بازي هاي ديروز؛ پيکان با يک گل ميزبان 
خود نفت مسجدس��ليمان را برد. بازي تراکتور و 
ش��هرخودرو در تبريز صفر-صفر مساوی شد و 
ديدار فولاد و نساجي از هفته هشتم با حساب يک 

بر صفر به سود فولاد به پايان رسيد.
ام��ا بعدازظه��ر ام��روز پرس��پوليس در ديدار 
عقب افتاده هفته شش��م خود ميزبان ذوب آهن 
اصفهان است. قراری بر لغو بازی با ذوب آهن نبود، 
پرسپوليسی ها هم اصرار زيادی به برگزاری اين 
بازی قبل از فينال ليگ قهرمانان آسيا داشتند و 
بر اين باور بودند که با برگزاری بازی با ذوب آهن 
می توانند با ش��رايط بهتری مقابل اولسان ظاهر 
شوند، اما در حالی که به نظر می رسيد همه چيز 

مهيای برگزاری ديدار ذوب آهن – پرس��پوليس 
است، نيمه شب اين بازی لغو شد!

 تصميمی که نه فقط اعتراض هر دو تيم را به دنبال 
داشت که بحث های جنجالی زيادی از جمله برد 
3  بر صفر در کميته انضباطی را هم به نقل برخی 
محافل تبديل کرد. با اين حال س��رانجام تصميم 
گرفته شد که ذوبی های اصفهانی ساعت 15 امروز 
در خانه از نايب قهرمان آسيا پذيرايی کنند. تيمی که 
نخستين بازی عقب افتاده خود را با تساوی به پايان 
برد و حالا برای حضور در بين تيم های بالای جدولی 
ناچار به گرفتن هر سه امتياز بازی با ذوبی هايی است 
که در رده پانزدهم و قعر جدول جا خوش کرده اند.

    
س��رانجام بعد از هفته ها، دروازه پرس��پوليس در 
جريان بازی گشوده ش��د و تيم بدون گل خورده 
ليگ برابر نساجی نخستين گل اين فصل را در يافت 
کرد. با وجود اين پرس��پوليس با وجود اشتباهات 
فاحش ش��يری در خط دفاعی که در فينال ليگ 
قهرمانان نيز منجر به يک پنالتی ش��د، در بازی با 
نس��اجی هم اگر تجربه سيدجلال و لک نبود يک 
گل ديگر را به حريف تقديم می کرد، همچنان تنها 
با يک گل خورده بهترين خط دفاع ليگ را دارد، 
آن هم برابر تيمی که در هفت بازی گذشته هشت 
مرتبه دروازه اش باز شده است. اما جالب است که 
آمار تيم بدون باخت ليگ )پرسپوليس( و تيم بدون 
برد ليگ )ذوب آهن( در گل های زده برابر است و 
هر دو تي��م تاکنون پنج مرتبه موفق به گش��ودن 
دروازه حريفان ش��ده اند که در پرسپوليس هيچ 

يک از اين پنج گل زده شده توسط آرمان رمضانی 
و مهدی عبدی، مهاجمان تيم به ثمر نرسيده و بايد 
ديد در بازی با ذوب آهن پای مهاجمان تيم يحيی 
به گلزنی باز می شود يا همچنان جور گلزنی را ساير 
بازيکنان چون سيامک نعمتی که بعد از جابه جايی 
از دفاع راست و حضورش در خط ميانی در بازی با 

نساجی گلزنی کرد، می کشند.
    

شاگردان رحمان رضايی را می توان بعد از سايپا 
استاد تساوی ليگ هم خواند. اين تيم اگرچه دو 
باخت در کارنامه دارد و هنوز رنگ برد را به خود 
نديده، اما در پنج بازی نيز به تساوی رضايت داده 
است. تساوی هايی که البته برابر تيم های مدعی 
چون گل گهر س��يرجان و اس��تقلال تهران رقم 
خورده است که اين خود نش��ان از قدرت تيمی 
دارد که در قعر جدول جا خوش کرده، اما پرواضح 
است که دست کم گرفتن آن می تواند دردسرساز 
باشد. روی کاغذ گرفتن سه امتياز بازی امروز از 
تيم قعرنش��ين ليگ برای مدافع عنوان قهرمانی 
نبايد کار چندان سختی باشد، اما اوضاع روحی 
روانی پرس��پوليس بهتر از جايگاه ذوب آهن در 
جدول نيست. يحيی در حالی بايد شاگردانش را 
برای يکی ديگر از بازی های عقب افتاده ليگ کوچ 
کند که همچنان ذهنش درگير بی کفايتی های 
مديريتی است که ضربه های جبران ناپذيری به 
بدنه تيم وارد کرده است. تصميمات مخربی چون 
توافق برای جدايی بشار که يحيی هنوز نتوانسته 
آن را هضم کند و همچنان ذهنش درگير آن است 

و اين يعنی او نمی توان��د به طور کامل روی ادامه 
مسير تمرکز کند و اين کار س��رمربي سرخ ها را 
در کس��ب امتياز س��خت تر می کند. هرچند که 
بدون شک ناراحتی او از جدايی يکی از مهره های 
تأثيرگذار تيم که علاوه بر حفظ توپ، تکنيک های 
خوبی هم داش��ت و يک��ی از گل س��ازهای قابل 
اتکاي تيم به حساب می آمد کاملًا به حق است، 
اما اين نخستين بار نيست که پرسپوليس اسير 
بی کفايتی های مديريتی می شود و عدم فراموشی 
اين مسئله )جدايی بشار( می تواند اوضاع را برای 

سرخپوشان و شخص يحيی سخت تر کند.
    

بازی عصر امروز برای ه��ر دو تيم فرصتی طلايی 
است. پرسپوليس می تواند با کسب پيروزی تا رده 
چهارم خود را بالا بکش��د و اگرچه بعد از ذوبی ها 
با سپاهان هم بازی دارد و س��پس خود را مهيای 
دربی می کند، اما با توجه به تب دربی که اين روزها 
می توان آن را به وضوح در بين هواداران سرخابی ها 
ديد، برتری مقابل شاگردان رحمان رضايی می تواند 
اوضاع اين تيم را از لحاظ روحی روانی نيز با کسب 
سومين برد اين فصل برای بازی با سپاهان و سپس 
دربی تا حد زيادی بالا ببرد. هرچند شرايط برای 
تيم آن س��وی ميدان نيز به همين ش��کل است و 
اگرچه به دليل تفاضل گل کمتر ذوبی ها در صورت 
پيروزی تنها يک پله می توانن��د صعود کنند، اما 
کسب نخس��تين برد اين فصل برابر نايب قهرمان 
آسيا می تواند شوک مثبتی برای رحمان رضايی و 

شاگردانش باشد که البته کار ساده ای نيست.
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سردار سليماني »پهلوان نامدار« ايران 
مراسم اولين سالگرد شهادت شهيد حاج قاسم سليماني با عنوان پهلوان 
ماندگار، مرد ميدان و ميثاق جامعه ورزش با سردار دل ها با همت سازمان 
بسيج ورزشکاران ديروز در سالن فدراسيون ورزش های جانبازان و معلولين 
با حضور مسعود س��لطانی فر وزير ورزش و جوانان، سردار سرتيپ پاسدار 
علی اکبر پورجمش��يديان معاون هماهنگ کننده نيروی زمينی س��پاه و 
محمود خس��روی وفا رئيس کميته ملی پارالمپيک برگزار شد. همچنين 
همايش معنوی پياده روی به مناسبت نخستين سالگرد شهادت حاج قاسم 
سليمانی صبح ديروز در بوستان نهج البلاغه برگزار شد و شرکت کنندگان 
به مقام شامخ شهدای گمنام و سردار سليمانی و همرزمانش ادای احترام 
کردند. عبدالحميد احمدي، معاون فرهنگي و توسعه ورزش همگاني وزارت 
ورزش در حاشيه اين مراسم گفت: »اين شهيد عزيز، محبوب ورزشکاران 
بود و به آنان خيلی عنايت داشت. طی يک سال گذشته بارها توسط جامعه 
ورزش شاهد عرض ارادت و دلبستگی همه به اين شخصيت بزرگوار بوده ايم. 
در اين مدت در اقصی نقاط کشور اصرار داشتيم هر افتتاحی در هر برنامه اي 
با نام سردار سليمانی باشد تا ما هم بتوانيم منش، مرام و راه وی را دنبال کنيم. 
همچنين شخصيت سردار سليمانی را »پهلوان نامدار« نامگذاری کرديم و 

اميدواريم مرام و منش پهلوانی وی را در جامعه زنده و از آن پيروي کنيم.«

سيرجان شهر خوشبختي استقلال
ذوب آهن فرصتی برای حضور پرسپولیس در جمع مدعیان

سعيد احمديان

فريدون حسن

ظلم وزارت ورزش به گردن رسانه ها افتاد
معاون ورزش قهرماني وزارت ورزش حرف هاي خوبي زد، حرف هايي که 
البته اميدواريم از سر جوگيري و حضور در يک جمع غيرفوتبالي نباشد. 
حرف هايي که اميدواريم با عملي شدن از سوي او و وزارت ورزش در نهايت 
به نفع ورزش ايران تمام ش��ود. هرچند که علي ن��ژاد باز هم ظلم در حق 
رشته هاي منهاي فوتبال را متوجه رسانه ها کرد، اما ما اميدواريم حداقل 

خودش حرف هايي را که زده عملي کند تا ديگر شاهد اين ظلم نباشيم.
مهدي علي نژاد مي گويد: »رسانه ها اجازه بدهند رشته هاي منهاي فوتبال 
هم ديده شوند.« او در بازديد از اردوي تيم ملي کاراته از خبرنگاران خواست 
فقط در مورد کاراته سؤال بپرسند و تيتر بزنند و در حق بقيه رشته ها با 

پوشش اخبار صرفاً فوتبالي ظلم نکنند.«
مي خواستيم اشاره کنيم به نگاه تبعيض آميز خود وزارت در اين خصوص 
که شاهد از غيب رسيد و مواجه شديم با حرف هاي ديروز افشين فرزام، 
سرمربي تيم ملي قايقراني روئينگ، کسي که شاگردانش را براي کسب 
سهميه بزرگ ترين آوردگاه ورزش جهان، يعني المپيک آماده مي کند. 
فقط همين يک جمله از س��رمربي يکي از رش��ته هاي منهاي فوتبال 
خطاب به وزارت ورزش کافي است تا علي نژاد متوجه شود که تاکنون 
چه کسي به بقيه رش��ته ها توجه نکرده و اگر نبودند همين رسانه هاي 
به زعم علي نژاد ظالم، حتي همين صدا و حرف هاي کوتاه هم رسانه اي 
نمي شد. فرزام گفت: »وزارت ورزش می تواند حداقل جوايز سال ۹8 را 
پرداخت و به مبلغ امتيازها منصفانه نگاه کند . توقع زيادي نداريم، همين 

که منصفانه نگاه کنند براي ما جای دلگرمی دارد.«
حالا بهتر است جناب معاون وزير پاسخ دهند که اين وزارت است که در 

حق رشته هاي منهاي فوتبال ظلم مي کند يا رسانه ها؟ 
اگر هم ديده نشدني در کار باش��د، ثمره نوع نگاه وزارت نشينان ورزش 
اس��ت و به عملکرد آنه��ا برمي گردد، ب��ه خصوص ک��ه وزارت ورزش 
فوتبالی ترين دوره اش را تجربه می کن��د، دوره اي که توجه بيش از حد 
به فوتبال سبب ش��ده هر روز و در سطح بالا ش��اهد اعتراض بچه های 
رشته هاي منهای فوتبالی از تبعيض ها، اجحاف ها و ديده نشدن ها باشيم. 
مواردي که باعث گلايه مندي و شکايت تمام مدال آوران و المپيکي هاي 

ورزش کشور از دست وزير و معاونانش شده است.
اصلًا چرا راه دور برويم، در همين فوتبال هم شاهد ظلم هستيم، وقتي 
پاداش قهرماني هاي مکرر فوتساليست هاي بانوي کشور و حتي تيم ملي 
فوتسال آقايان داده نمي شود يا اينقدر دير پرداخت مي شود که ثمري 
ندارد، آن وقت بايد رسانه ها را ظالم ناميد و به آنها تاخت که صرفاً اخبار 
فوتبال را پوشش مي دهند! اين در حالي است که همه خوب مي دانيم 
پاداش های يورويی و دلاری برای فوتبالی هاس��ت، آن هم بدون کسب 
افتخار و محاسبه سکه 2 ميليونی به جای 12 ميليون و کمترين امکانات 
سهم بچه های منهای فوتبالی در وزارتي که همين جناب علي نژاد، معاون 

ورزش قهرماني آن است.
وزارت نشينان با فرار رو به جلو مي گويند در اردوي فلان رشته فقط در مورد 
آن حرف مي زنند، اما اي کاش حداقل وقتي از اردو هم بيرون مي آمدند 
پاي حرف شان مي ايستادند و دست از اين ظلم آشکار در حق بقيه رشته ها 
بر مي داش��تند تا حداقل براي س��اعاتي باور کنيم که نگاه ش��ان به همه 
رشته هاي ورزشي يکسان و منصفانه است. حرف هاي مهدي علي نژاد را 
بايد در کنار حرف هاي سرمربي تيم ملي قايقراني و بقيه مدال آوران ورزش 
کشور گذاشت تا متوجه شد که چه کس��اني در حق ورزش کشور ظلم 

مي کنند، وزارت نشينان ورزش يا رسانه هاي ورزشي؟

حاشیه ای بر مزايده ساختمان فدراسیون فوتبال 
»تاج« بی آبرويی بر سر فدراسيون 5 ستاره!

ماجرای بدهی 2 ميليون يورويی فدراسيون فوتبال به شرکت سرمايه گذاری 
تامين اجتماعی يا همان شستا وارد مرحله جديدی شده است، پولی که 
پاييز سال گذشته مهدی تاج با مجوز دولتی ها از يکی از پتروشيمی های 
زيرمجموعه شس��تا برای پرداخت قس��ط اول مارک ويلموتس به عنوان 
قرض گرفت، اما با گذشت ۹ ماه از مهلت بازپرداخت آن، هنوز فدراسيون 
فوتبال نتوانسته اين قرض را تس��ويه کند. بدقولی که سبب شده شرکت 
سرمايه گذاری تامين اجتماعی با شکايت به دادگاه پيگير وصول اين پول 
شود و روز سه شنبه بود که خبر مزايده و توقيف ساختمان فدراسيون فوتبال 

با رأی دادگاه توسط شستا برای جبران بدهی منتشر شد.
همان پاييز گذشته وقتی مشخص شد 2 ميليون يورو از شستا که متعلق به 
کارگران است، به فدراسيون فوتبال پرداخت شده، انتقادهای زيادی حواله 
مديران تامين اجتماعی ش��د، مديرانی که با وجود وضعيت نامناسب قشر 
کارگر با مجوزشان اجازه دست درازی مديران فوتبالی را به جيب کارگران داده 
بودند تا از حق آنها بخشی از قرارداد يک مربی خارجی پرداخت شود. شايد 
همان انتقادها بود که امروز سبب شده مديران تامين اجتماعی بدون توجه به 
خواهش و تمنای مديران فعلی فدراسيون فوتبال، سفت و سخت پشت احيای 
حقوق به تاراج رفته کارگران توسط فوتبالی ها باشند.  در حالی فدراسيون 
فوتبال متعهد شده بود 31فروردين بدهی 2 ميليون يورويی را تسويه کند که 
امروز در دی ماه و با گذشت ۹ ماه از تاريخ وعده داده شده مهدی تاج و مديران 
بازنشسته و غيرقانونی فوتبال اين پول پرداخت نشده تا شستا از چند ماه پيش 

با شکايت به قوه قضائيه از طريق قانونی حق کارگران را زنده کند.
  آبرويزی تازه فدراسیون 5 ستاره

ساعت های پايانی سه شنبه ش��ب هم پس از انتشار خبر جنجالی مزايده 
ساختمان فدراسيون فوتبال روابط عمومی شرکت سرمايه گذاری تامين 
اجتماعی شستا در بيانيه ای اين خبر را به صورت رس��می تأييد کرد. در 
اين بيانيه آمده بود: »شرکت سرمايه گذاری تامين اجتماعی پاييز 13۹8 
با اس��تناد به مصوبه س��تاد مقابله با تدابير تحريم ها و به منظور کمک به 
فدراسيون فوتبال و در راستای منافع ملی کشور نسبت به پرداخت 2 ميليون 
يورو به فدراسيون فوتبال به عنوان قرض، اقدام نمود. شرکت سرمايه گذاری 
تامين اجتماعی به منظور بازگشت اين مبلغ پرداخت شده، يک فقره چک 
به مبلغ 2 ميليون يورو از حساب ارزی فدراسيون فوتبال نزد بانک ملی به 

سررسيد 31 فروردين 13۹۹ دريافت کرد.
از همان زمان و با توجه به اينکه شستا وارد بورس شده بود و پيگيری منافع 
سهامداران هم جزو اولويت های اقدامات مديريت شستا قرار گرفت، مسير 
مذاکره و تعامل برای دريافت مبلغ، موازی با اقدامات حقوقی پيش رفت و 
شستا به منظور صيانت از حقوق چند ميليون سهامدار و ذی نفعان، نسبت 
به طرح دعواي حقوقی در مراجع قضايی اقدام کرد. در همين راستا، متعاقباً 
اجراييه صادر و پس از طی شدن تشريفات قانون اجرای احکام مدنی، اموال 
توقيف شده، کارشناسی و مراتب ابلاغ و اعتراض قانونی طی و آگهی مزايده 
ساختمان فدراسيون فوتبال صادر شد. شايان ذکر است هر زمان که مطالبات 

شستا پرداخت شود تمامی اقدامات قضايی متوقف خواهد شد.«
صفی الله فغان پور، مسئول حقوقی فدراسيون فوتبال هم ديروز در يک برنامه 
تلويزيونی با تأييد مزايده فدراسيون، قيمت کارشناسی شده را 68 ميليارد 
تومان اعلام کرد: »شرکت شس��تا به صورت جدی و قانونی اقدام کرده و 
می خواهد پولش را بگيرد. فدراسيون فوتبال هم دچار مشکلات مالی است و 
شستا از طريق اجرای احکام مجتمع قضايی ساختمان فدراسيون را توقيف 
کرد و ساختمان فدراسيون فوتبال توسط کارشناسان حدود 68 ميليارد و 

500 ميليون تومان قيمت گذاری شده است.«
  يورو داديم، يورو می گیريم

در حالی شستا حکم مزايده ساختمان فدراس��يون فوتبال را برای تسويه 
بدهی 2 ميليون يورويی گرفته اس��ت که بين فدراس��يون و شستا درباره 
پرداخت اين بدهی اختلاف وجود دارد. صف��ی الله فغان پور گفته که تنها 
۹ميليارد از اين بدهی باقی مانده است: »از بابت بدهی در هشت ماه اخير و در 
چند مرحله مبلغ 16 ميليارد تومان از اعتبارات فدراسيون فوتبال به شرکت 
شستا پرداخت شده است که طبق دفاتر قانونی طرفين دعوی به شکل ريالی 
محاسبه شده و مبلغ ۹ ميليارد تومان از بدهی فدراسيون به شرکت شستا 
باقی مانده است. در صورتی که به شکل ارزی محاسبه شود، الباقی نيز بايد به 
نرخ نيمايی تقسيط و تسويه شود. درخواست فدراسيون نيز از طريق مراجع 

ذی ربط در مسير اداری قرار دارد و تاحصول نتيجه پيگيری خواهد شد.«
با اين حال حسن محمدی، مسئول روابط عمومی شستا در گفت وگويی 
که ديروز با خبرگزاری تس��نيم داشت، صحبت های مسئول امور حقوقی 
فدراسيون فوتبال درباره ميزبان باقی مانده از بدهی را رد کرده است: »ما 
نبايد درباره اين مسائل توضيح بدهيم. همه چيز مشخص است و نمی دانم 
مسئولان فدراس��يون فوتبال چرا اينقدر موضوع را پيچيده می کنند. ما 
2 ميليون يورو به فدراس��يون فوتبال پرداخت کرديم و از آنها چک ارزی 
گرفتيم. ريال نداديم که ريال بگيريم و بازگرداندن پول هم يک سير طبيعی و 
مشخص دارد. اين پول سهامداران است و ما نمی توانيم از طرف چند ميليون 

سهامدار شستا تصميم بگيريم، برعکس بايد پيگير مطالبات آنها باشيم.«

 2020 سالی سراسر ضرر برای ورزش
کرونا ويروس ورزش دنيا را تحت تأثير قرار 
داده اس��ت. تعويق المپيک س��نگين ترين 
ضرری بود که يک بيماری می توانس��ت به 
جه��ان و ورزش بزند. س��ال 2020 به همه 
نشان داد که برنامه ريزی ها هميشه درست از 
آب درنمی آيد. در آغاز همه گيری کرونا همه 
ورزش ها بيش از سه ماه تعطيلی اجباری را 
تحمل کردند و بعد از اين دوران س��کوت، 
استارت برخی ورزش ها زده شد، منتها بدون 
حضور تماشاگران. توکيو بيشترين خسارت مالی را متحمل شد. در سال 
2020 همچنين ورزش دنيا چند اسطوره خود را از دست داد؛ از کوبی برايانت 
که در حادثه هليکوپتر کشته شد تا مرگ ديه گو مارادونا که هوادارانش هنوز 
نتوانسته اند فقدانش را باور کنند. با وجود اين سلطه کرونا بر کره زمين هنوز 
هم بزرگ ترين اتفاق قرن محسوب می شود. از زمانی که کوويد 1۹ کشورها 
را فتح کرد، حفظ سلامت مردم و زنده نگه داشتن اقتصاد ورزش در اولويت 
قرار گرفتند. از يک سو در سالن های ورزشی به روی مردم بسته شد و از سوی 
ديگر تيم ها مجبور شدند با رعايت پروتکل ها، انجام تست کرونا و قرنطينه 
بازيکنان در مسابقات شرکت کنند. در رشته فوتبال، آلمانی ها در شروع دوباره 
بازی ها پيشگام بودند. قهرمانی بايرن مونيخ در ليگ قهرمانان يک افتخار ديگر 
برای فوتبال آلمان بود. البته جشن باواريايی ها بدون حضور تماشاگر برگزار 
شد. جشن قهرمانی بدون هواداران دوآتشه فقط برای مونيخی ها نبود، بلکه 
ليورپول هم که برای قهرمانی در ليگ جزيره 30سال انتظار کشيده بود در 

ورزشگاه خالی از جمعيت آنفيلد جام قهرمانی را بالای سر برد.

برد پورتو با دبل طارمی

تمجيد اينفانتينو از ميزبانی سختگيرانه قطری ها
در ميزبانی رويدادهای فوتبالی آن هم در روزهای  عملکرد خوب  قطر      خبر
اوج کرونا تمجيد رئيس فيفا را به همراه داشت. قطری ها در چند ماه 
گذشته با رعايت سختگيرانه پروتکل ها، رقابت های ليگ قهرمانان آسيا در دو منطقه شرق و غرب 
قاره کهن، فينال ليگ قهرمانان و جام امير را ميزبانی کرده ان��د. جيانی اينفانتينو در واکنش به 

برنامه ريزی خوب ميزبان جام جهانی 2022 گفت: »با وجود همه گيری کرونا در سه ماه گذشته قطر 
بار ديگر نشان داد که چگونه می توان به فوتبال ادامه داد. بيش از 10 هزار تماشاگر در فينال جام امير و 
افتتاحيه ورزشگاه جديد جام جهانی و فينال باشگاه های آسيا حضور داشتند. من در هر دو مسابقه حضور 
داشتم و شخصاً پروتکل های ايمنی پزشکی سختگيرانه قطر و سازمان دهندگان مسابقات را ديدم. اين به 
فوتباليس��ت ها و هواداران اين فرصت را داد تا بدون به خطر انداختن سلامت خود فوتبال بازی کنند و 
مسابقات را به تماشا بنشينند. قطر معياری را برای بازگشت ايمن فوتبال طی يک بيماری همه گير تعيين 

کرده است. البته همه ما اميدواريم که جام جهانی 2022 پس از همه گيری برگزار شود.«

کاتالان ها با تس��اوی مقابل ايبار 
شيوا نوروزی
     بازتاب

سال 2020 را با ناکامی به پايان 
رساندند. در هفته شانزدهم لاليگا 
بارس��لونا اين فرصت را داش��ت که در نيوکمپ حريف نه چندان 
قدرتمندش را مغلوب کند و حداقل با برد به استقبال سال نو ميلادی 
برود، اما در غياب ليونل مس��ی اين خواس��ته هواداران رخ نداد تا 
انتقادها از عملکرد رونالد کومان دوباره ب��الا بگيرد. کاتالان ها در 
مصاف با ايبار در همان دقايق نخست صاحب يک ضربه پنالتی شدند 
که البته توس��ط برايت ويت به بيرون زده شد. اش��تباهات زياد و 
بی دقتی بازيکنان باعث شد مهمان در نيمه دوم پيش بيفتد و بارسا 
خيلی خوش ش��انس بود که عثمان دمبله پ��س از رهايی از بند 
مصدوميت توانست گل تساوی را بزند و بارسا را از يک باخت ديگر 
نجات دهد. روزهای تاريک بارسلونا تمامی ندارد؛ آنها از ابتدای فصل 
شروعی نااميد کننده داشته اند و در 15 بازی خود امتيازهای زيادی 
از دست داده اند. تيم کومان در حالی در رده ششم لاليگا ايستاده که 

فقط هفت برد کسب کرده و به خاطر چهار تساوی و چهار باختی 
امتياز را از دس��ت داده  اس��ت.  که متحمل ش��ده، مجموع��اً 20 
تيره روزی های آبی و اناری ها در حالی در بازی با ايبار نيز تداوم داشت 
که سرمربی به مسی ستاره تيم اس��تراحت داده بود و لئو از روی 
سکوها با نااميدی بازی هم تيمی هايش را تماشا مي کرد. با توجه به 
امتيازهای از دست رفته کومان نيز ديگر اميدی به قهرمانی بارسا 
ندارد: »شايسته برد بوديم. يک پنالتی مان به هدر رفت و روی يک 
اشتباه فردی گل خورديم. بار ديگر ديداری را نبرديم که شانس های 
گل زيادی در آن داشتيم. غيبت مس��ی را حس کرديم، چراکه او 
هميشه تفاوت ها را رقم می زند. اگر پنالتی گل می شد، روند بازی هم 
تغيير می کرد، چون قطعاً اعتماد به نفس تيم بالا می رفت. واقع بينانه 
بخواهيم حرف بزنيم بايد بگويم که شانس قهرمانی مان بسيار کم 
شده، ولی چيزی غيرممکن نيست. فاصله امتيازی با صدر جدول 
کمی نگران کننده است و اتلتيکو فصل خوبی را سپری می کند. آنها 

خوب و قدرتمندند و بسيار کم  گل خورده اند.

بارسا باز هم بدون مسي برنده نشد
کومان: شانس قهرمانی مان کم شده

لژيونر ايرانی پورتو با دبل خود سهم مهمی در پيروزی تيمش داشت. 
اشرف رامين

     چهره
مهدی طارمی در ادامه درخش��ش های خود اين بار در مصاف پورتو 
–گيمارش دو گل به ثمر رساند تا اين تيم پرتغالی در نهايت با نتيجه 
3بر2 شکس��ت را با پيروزی عوض کند. طارمی که چند هفته ای است در ترکيب ثابت 
تيمش قرار می گيرد اين بار هم از سوی سرمربی تيم از ابتدا به ميدان رفت. گويا سرجيو 
کنسيس��ائو ديگر به توانايی های بازيکن ايرانی اش اطمينان کامل پيدا کرده است. با 
اينکه اين بازی حساس��يت های زيادی داشت، اما اش��تباه بازيکنان پورتو باعث شد 
گيمارش دو بار پيش بيفتد، اما هر دو بار با گل های طارمی کار به تساوی 
کشيده شد و در نهايت هم گل برتری را دياس زد و سه امتياز ديگر 
به حساب پورتو واريز شد. نکته ناراحت کننده اينکه مهدی طارمی 
در اواخر بازی مصدوم و به  ناچار تعويض شد. سرمربی پورتو 
ضمن تمجيد از عملک��رد مهاجم گلزنش، مصدوميت 
طارمی را جزئي عنوان کرد: »در گذشته از مهدی 
طارمی به عن��وان بازيک��ن ذخيره اس��تفاده 
می کرديم، اما در اکثر بازی ها حضور داشت. 
بديهی است که تمام بازيکنان ما بايد 
در سطح بالا باشند و طارمی هم به 
خوبی ب��ا تيم تطبيق پي��دا کرده 
است. او در حال حاضر فرم بسيار 
خوبی دارد و در اين روزها که تيم ما با 
فشردگی زياد بازی می کند، می تواند به تيم کمک کند. 
طارمی يک ضربه خورد و از لحاظ عضلانی هم مشکلاتی 
دارد. تلاش می کنيم تا قهرمان ليگ شويم، اما اين 

يکی از سخت ترين فصل هاست.«

جيم ليکی

AP 

وزارت ورزش منصفانه به همه نگاه کند 
افشين فرزام، سرمربي تيم ملي روئينگ با اشاره به آمادگي خوب ملي پوشان 
اين رشته براي کسب سهميه المپيک گفت: »من دو بار حضور در المپيک 
را تجربه کرده ام و می دانم شرايط تيم ها بسيار خاص است. شرايط ما بسيار 
خوب است و شايد نسبت به دوره های قبل هم بهتر باشيم، اما با توجه به 
اينکه مدت زيادی است از رقبا خبر نداريم، نمی توانيم دقيق بگوييم وضعيت 
آنها به چه صورت اس��ت. در اين ميان اميدوارم مسئولان ورزش حمايت 
کنند. همه فدراسيون ها و تمام رشته هايی که برای کسب سهميه و المپيک 
کار می کنند درگير مسائل مالی هستند. واقعيت اين است سعی می کنيم 
وارد اين مباحث نشويم، چون هدف ما مهم تر است، وزارت ورزش می تواند 
حداقل جوايز سال ۹8 را پرداخت و به مبلغ امتيازها منصفانه نگاه کند . توقع 

زيادی نداريم و همين که منصفانه نگاه کنند جای دلگرمی دارد.«

اميري رئيس فدراسيون روستايي شد
مجمع انتخاباتي فدراس��يون ورزش هاي روس��تايي دي��روز برگزار و 
محمدتقی اميری خراساني به عنوان رئيس جديد اين فدراسيون انتخاب 
شد. اميري بعد از کسب رياست اين فدراسيون گفت: »ورزش روستايی 
پتانسيل زيادی دارد. تاکنون کارهای خيلي خوبي انجام شده، اما کار 
برای انجام زياد است. مهم ترين کار معرفی و ترويج فرهنگ بازی های 
بومی، حتی در سطح ملی و بين المللی اس��ت. در بخش بانوان هم بايد 
بگويم يکی از اجزای ورزش روستايی، بانوان هستند. همان برنامه هايی 
را که فدراسيون و وزارت ورزش داشته پررنگ دنبال می کنيم تا بيشتر به 

جامعه بانوان بپردازيم تا منجر به سلامتی و قهرمانی شود.«
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